
ZASADNUTIE KOMISIE MLÁDEŽE – 19.3.2023 / nedeľa  -  Banská Bystrica 
 

 

Zúčastnení: Ľašová, Putalová, Falát Leűtterová, Benko, Benda, Benčík, Gigac, Kotala, Laurenčík, Lučka, 

Pecze 

Online: Handl, Dubovský 

Ospravedlnení: Čillík 

 

1. Otvorenie zasadnutia KM 

2. Kontrola úloh /Ľašová/ 

3. Rozpočet mládeže v roku 2023, Koncepcia 2023 /Laurenčík, Ľašová, Lučka, 

Benko/ 

4. Hodnotenie priebehu halovej sezóny 2023 vrátane už prebehnutých MSR 

/reprezentační tréneri/ 

5. Plán sezóny 2023 vrcholné podujatia, plánované výjazdy /Ľašová, Laurenčík, 

Lučka/ 

6. Projekt ME 2024 /Laurenčík, Ľašová/ 

7. Školský šport /Putalová/ 

8. Dorastenecká liga /Gigac/  

9. Kreditný systém pre trénerov /Benko/ 

10. Seminár mládeže SAZ /Putalová, Benko/ 

11. Prerozdelenie 15% z rozpočtu SAZ na mládež 

12. Rôzne 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



1. Otvorenie zasadnutia KM 
 

Predsedníčka KM privítala komisiu mládeže a zároveň troch nových členov KM p. Benka, p. 

Bendu a p. Falát Leűtterovú. Zároveň vyzvala súčasných členov KM odhlasovať za právo 

hlasovať pre nových členov KM. 

ZA: 10                                                         ZDRŽALI SA: 0                                                          PROTI: 0 

 

 

2. Kontrola úloh / Ľašová  
 

M. Laurenčík informoval KM o prehodnotení odmien pretekárov a trénerov za umiestnenie na 

prvých troch miestach pri vrcholných podujatiach, ktoré sú súčasťou pravidiel ÚTM pre rok 

2023. Tieto boli mierne navýšené. V „Pravidlách... „ boli doplnené i financie formou dotácie na 

prípravu u pretekárov a formou odmeny u trénerov za dosiahnutie umiestnenia na EYOF na 1.-

3. mieste.  Členovia KM  SAZ nemali doplňujúce návrhy k výške potencionálnych odmien. 

K bodu č. 2  

KM berie na vedomie výšku odmien pre trénerov a pretekárov za umiestnenie na VP. 

 

3. Rozpočet mládeže v roku 2023, Koncepcia 2023 / Laurenčík, Ľašová, Lučka, Benko  
 

V. Ľašová informovala KM o jednotlivých položkách zahrnutých v rozpočte mládeže pre 

rok roku 2023. Na základe zníženia celkového rozpočtu SAZ bolo nutné pristúpiť k pozastaveniu 

niektorých projektov ako sústredenia pred VP a podpora trénerských kapacít v kluboch. 

Značnú časť rozpočtu sme vyčlenili na organizáciu 2 medzištátnych stretnutí, projektu ME24 

a pozitívnou správou je, že sa nám podarilo získať externého partnera na podporu projektu 

dorasteneckej ligy.  

 

M. Laurenčík informoval KM o doplnených zmenách v Pravidlách rozvoja ÚTM v SAZ pre rok 

2023. Ďalej M. Laurenčík podal návrh, za to aby tréneri, ktorí odovzdali pretekárov s limitom 

ZPM A a ZPM B na ŠG alebo iným trénerom, boli finančne tiež ohodnotení za vedenie 

zverencov a mali tak motiváciu špecializovať sa na mládež.  

Úloha 1/2023 vypracovať návrh a poslať na pripomienkovanie KM o prerozdelení financií 

súčasným a aj bývalým  trénerom atlétov zaradených do ZPM A / B. 

Z: Ľašová         T: Laurenčík, 6/2023  

 



 

 

K bodu č.3 

KM hlasovala za pridelenie financií určených na prípravu pre pretekárov, ktorí zlepšili SR 

v halovej sezóne podľa schválených pravidiel ÚTM 2023. 

ZA: 13     PROTI:  0   Zdržali sa hlasovania: 0 

 

KM hlasovala za pridelenie financií určených na prípravu (500€) pre pretekára Petra Dávida za 

prekonanie slovenských rekordov v dvoch kategóriách (U18, U20).  

ZA: 10     PROTI:  0   Zdržali sa hlasovania: 3 

 

Úloha 2/2023 vypracovať návrh a poslať na pripomienkovanie KM kritéria na zaradenie do Top 

Tímu mládeže pre rok 2024. 

Z: Ľašová                                                                   T: Benko 6/2023 

 

4. Hodnotenie priebehu halovej sezóny 2023 vrátane už prebehnutých MSR / 

reprezentační tréneri 
 

Šéftréner U16 M. Lučka zhodnotil priebeh halovej sezóny 2023. Na HM-SR vo viacboji 

mladšieho žiactva 2023 v hale zaujal výkon Richarda Ambrozyho z AK Mostáreň Brezno, ktorý 

prekonal doterajší najlepší výkon histórie. Ďalej vyhodnotil HM-SR staršieho žiactva, kde 

sa utvorilo niekoľko slovenských rekordov, ako úspešné. Za zmienku určite stoja výkony T. 

Voleka, M. Krchňavého v behu na 150m, kde na stotinu sekundy zhodným časom dobehli v 

„mŕtvom súboji“ nový rekord SR. Výborný je i dosiahnutý výkon Teodora Voleka v behu na 60m 

prek. 8,11  a Viviány Popovičovej  v behu na 2 000m 6:41,78. Všetko nové Slovenské rekordy. 

Kompletné vyhodnotenie bolo zverejnené na stránke SAZ v sekcii mládeže. 

 

M. Laurenčík vyhodnotil HM-SR dorastu, potešilo ho vylepšenie svojho  SR rekordu na 60m pr. 

u Petra Dávida, výkonom 7,83s. 

Na základe prihlášok a priebehu súťaže navrhol KM zvýšiť počty štartujúcich na 60m na HM-SR 

v budúcom roku v kategóriách žiactva a dorastu.  

 

K bodu č.4 

KM navrhuje pre ŠTK zvýšiť počet pretekárov na 60 m z 32 na 48 pretekárov. 



ZA: 12                                                           ZDRŽALI SA: 1                                                         PROTI: 0 

 

T. Benko informoval KM o HM-SR v kategórii juniorov, kde si mnohí pretekári utvorili osobné 

rekordy. Zaujal slovenský rekord v behu na 60m pr. P. Dávida. Reprezentačný tréner mládeže 

pozitívne hodnotil vzostup výkonnosti a početnosti na prekážkach. Najviac titulov nazbierali na 

šampionáte Robert Ruffíni ml. a Rebecca Slezáková. Z haly Elán si obaja odniesli po tri zlaté 

medaily z individuálnych disciplín – Ruffíni ovládol všetky skoky, Slezáková behy na 60 m 

prekážok, 200 a 400 m. Taktiež bol pozitívne ohodnotený slovenský rekord na 5000m Adama 

Krajča, ktorý ho zabehol hneď v úvode roka 2023 na Trojkráľovom bežeckom mítingu. 

Vyhodnotenia všetkých HM-SR sú uvedené v dokumentoch na stránke SAZ v sekcii mládeže. 

R. Benčík komplexne zhodnotil HM-SR v chôdzi za všetky mládežnícke kategórie. Ako pozitívum 

uviedol vyššie počty pretekárov v mládežníckych kategóriách.  

 

5. Plán sezóny 2023 vrcholné podujatia, plánované výjazdy  / Ľašová, Laurenčík, 

Lučka 
 

V. Ľašová predbežne informovala KM o pláne vrcholných podujatí a plánovaných výjazdov 

v roku 2023. Plánované sú ME U23 vo Fínskom Espoo a ME U20 v Jeruzaleme (Izrael), EYOF 

v slovinskom Maribore pre kategóriu U18. Taktiež nás čakajú 3 medzištátne stretnutia z toho 2 

organizujeme na Slovensku. V pláne výjazdov je aj súťaž v rakúskom Schwechate a poľskom 

Krakowe.  

 

6. Projekt ME 2024 / Laurenčík, Ľašová  
 

M. Laurenčík predniesol informácie KM o priebehu projektu ME 2024, ktorý je zameraný na 

dosiahnutie požadovanej výkonnosti a následne úspešnosti našich pretekárov na ME U18 

konaných v roku 2024 Banskej Bystrici. Hlavným plánovaným cieľom projektu je získať na ME 

U18 v Banskej Bystrici: - 2 medailové umiestnenia - 3 umiestnenia do 8. miesta - 5 umiestnení 

do 16. miesta. V projekte aktuálne prebieha vstupné testovanie vybraných pretekárov 

a následne sa plánujú krátkodobé sústredenia po sekciách. Vrhači sa stretnú na týždeň 

v Banskej Bystrici, bežci na stredné vzdialenosti majú naplánované týždňové sústredenie 

v českom Brěclavi, skokani plánujú koncom apríla testovanie tiež v Banskej Bystrici a šprintéri 

po zrušení financií na kempy pred vrcholovými podujatiami plánujú financie sekcie použiť na 

štafetové zrazy pred vrcholovými výjazdmi nakoľko množstvo pretekárov je odcestovaných 

v teple. Šprintéri projektu ME24 plánujú krátkodobé sústredenie v termíne 21.-23.4.2023 

v Banskej Bystrici, ktorého súčasťou má byť i testovanie špeciálnych pohybových schopností.  

 



7. Školský šport / Putalová 
 

I. Putalová oboznámila Komisiu mládeže ohľadne súťaží v školskom športe - v atletike, ktorá 

začala prebiehať na úrovni okresov. Celoslovenské SUPER finále M-SR je naplánovane na 13. – 

14.6. 2023 v X-BIONIC Sphere v Šamoríne. V štádiu riešenia je vypracovanie bodovania pre túto 

súťaž, v okresných kolách je možnosť určiť poradie družstiev bez bodového hodnotenia 

výkonov. Súťažný poriadok školských športových súťaží v školskom roku 2022/2023 je 

zverejnený na stránke Školského športu.  

 

8. Dorastenecká liga / Gigac  
 

J. Gigac oboznámil KM o progrese v prípravách dorasteneckej ligy pre rok 2023. Boli oslovené 

kluby, či majú záujem o účasť v takejto súťaži s pozitívnym ohlasom. Organizáciu a termín 

jednotlivých kôl prisľúbili 14.5. v Dubnici nad Váhom a 8.7. v Martine. Finále je plánované 30. 

septembra v Nitre. Je potrebné ešte zapracovať nový hosťovací poriadok pre túto súťaž, čo je 

úlohou pre ŠTK 

 

9. Kreditový systém pre trénerov / Benko 

 
T. Benko členov KM informoval o kreditovom systéme pre trénerov, ktorí sú registrovaní 

v Slovenskom atletickom zväze. Prioritne tí, ktorí dostávajú akúkoľvek finančnú podporu 

z rozpočtu SAZ. Kreditový systém je zatiaľ v štádiu príprav a opätovne prebiehajú diskusie 

v komisiách a sekciách. 

 

10. Seminár mládeže SAZ / Putalová, Benko 
 

I. Putalová a T. Benko uviedli, že v apríli je naplánovaný Seminár mládeže na 23.4.2023 

v spolupráci s Katedrou telesnej výchovy a športu FF UMB a VŠC Dukla Banská Bystrica. 

Prednášať budú odborníci poznatky a skúsenosti z praxe: Ján Pavlík – OptoJump, Libor 

Charfreitag  - Prípravné cvičenia pre hod kladivom, Jozef Pelikán, Pavel Slouka – Metodika 

tréningu stredných tratí v dlhodobej športovej príprave – v etape špecializácie 15. - 19. roč. 

a Ľuboš Benko – Aspekty športového tréningu v atletických skokoch. 

 

11. Prerozdelenie 15% z rozpočtu SAZ na mládež 
 

V. Ľašová oboznámila členov KM o možnosti pripraviť návrh prerozdelenia 15% z rozpočtu SAZ 

na mládež aj pre tento rok. Každý člen KM mal možnosť predstaviť svoj návrh. Z diskusie 

vyplynuli 3 návrhy.  



Návrh č.1: M. Laurenčík ponechať rozdelenie ako v roku 2022 (7,5% podľa bodov z M-SR, 7,5% 

podľa členskej základne s koeficientom 1,2,3) 

Návrh č.2: N. Pecze navrhoval celú sumu rozdeliť podľa aktívnych členov, bez ďalšieho  

členenia  

Návrh č.3: A. Benda navrhoval rozdeliť financie v pomere 10% podľa bodov z M-SR a 5% podľa 

členskej základne 

Za návrh č. 1 - hlasovalo 11 členov, za návrh č. 2 – hlasoval 1 člen, za návrh č.3 – hlasoval 1 člen 

KM SAZ prednesie návrh VV SAZ na prerozdelenie 15% z rozpočtu SAZ na mládež podľa návrhu 

č.1. 

 

12. Rôzne 
 

V. Ľašová predniesla KM návrh na schválenie nových reprezentačných atletických dresov od 

poľskej značky Sudol určené pre pretekárov nominovaných na Medzištátne stretnutia U16, 

U18, U20.  

Hlasovanie KM  za schválenie nových atletických dresov na Medzištátne stretnutia U16, U18, 

U20. 

ZA: 13                                              ZDRŽALI SA: 0                                                          PROTI: 0 

 

N. Pecze vyjadril znova požiadavku na KM za možnosť vykonávať koordinátora Detskej atletiky 

v Košickom kraji. 

Opätovný návrh KM na VV za zvolenie N. Peczeho za koordinátora Detskej atletiky v Košickom 

kraji.  

ZA: 11                                                ZDRŽALI SA: 2                                                         PROTI: 0 

 

D. Falat Leűtterová sa vyjadrila ku možnostiam vzdelávania pre trénerov. Podotkla, že by bolo 

vhodné zlepšiť a naplánovať školenia pre trénerov. 

KM sa zaoberala návrhom predsedu AK Slávie Trenčín o.z. p. Ševčíka, aby mal SAZ vlastného 

manažéra pre mládežnícke kategórie, s obavou že WA plánuje zaviesť rankingový systém aj pre 

mládežníkov.  

T. Benko informoval KM o pláne v rámci šprintérskej sekcie zorganizovať pred vrcholovým 

podujatím krátke štafetové sústredenia. 

 

 



Predsedníčka KM na záver všetkým poďakovala za účasť na Komisii mládeže. 

       

Zapísal: Putalová                                                                     Overil: Ľašová, Laurenčík, Benko 


